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Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 741 af 4. oktober 
2010.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jesper Petersen (SF).

(Alm. del).

Troels Lund Poulsen

/Carsten Vesterø
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Side 2

Spørgsmål 741: 

Hvad ville henholdsvis det samlede antal og merprovenuet øges med, hvis man samtidig alene 
målrettede ordningerne mod udenlandske forskere og ikke tillod hjemvendte danskere at 
benytte sig af ordningen?

Svar: Indledningsvis skal det bemærkes, at den nævnte model vurderes at ville stride mod EU-
retten. 

Det vurderes dog at være muligt at begrænse antallet af hjemvendte danskere, der anvender 

ordningen, ved eksempelvis at hæve kravet til, hvor mange år man forud for ansættelsen ikke 
må have været hverken begrænset eller fuldt skattepligtig i Danmark. I dag er kravet, at 
udlandsopholdet skal overstige tre år. 

Ud af de ca. 3.500 personer, som i 2009 anvendte forskerskatteordningen, var ca. 350-400 
danske statsborgere. Hvis 3 års reglen hæves til eksempelvis 10 år, skønnes det isoleret set at 
begrænse tilgangen af danske statsborgere på ordningen. Antages tilgangen af danske 

statsborgere at blive reduceret til ca. ¼ af det nuværende antal, skønnes forslaget med stor 
usikkerhed at kunne medføre et umiddelbart merprovenu i størrelsesordenen 50 mio. kr. 


